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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Andreas Carlson (KD)

2023/24:497 Transport av svårt sjuka patienter vid begränsad 
framkomlighet på vägar

Kaoset på E22:an i samband med det stora snöovädret i början av januari har 
rönt mycket stor uppmärksamhet. Såvitt jag förstår har lyckligtvis ingen person 
skadats i samband med detta.

Situationen skulle dock ha kunnat slutat mycket illa om det exempelvis fötts ett 
barn på sjukhuset i Kristianstad, som hade krävt snabb sjuktransport till 
universitetssjukhuset i Lund för operation. Under de dygn som 
trafiksvårigheterna ägde rum inträffade som tur var ingen sådan akut situation 
för sjukhuset i Kristianstad. Men det kan naturligtvis inträffa om Skåne drabbas 
av ett liknande väder- och trafikkaos i framtiden.

Region Skåne har inte något ambulanshelikopteravtal, men vid Kristianstad 
Airport finns Sjöfartsverkets räddningshelikopter stationerad. Helikoptern 
finansieras till 30 procent av svenska staten och resterande del av sjöfarten.

I denna typ av situationer skulle räddningshelikoptern kunna vara 
livsavgörande för en svårt sjuk patient som akut behöver transporteras till 
sjukhus i Lund eller Malmö för operation. Det finns alternativa vägar att välja, 
om de är farbara, men det tar betydligt längre tid att färdas med ambulans än 
med helikopter. Ett reglerande avtal skulle naturligtvis underlätta om 
räddningshelikopterhjälp aktiveras.

Jag vill med anledning av ovanstående fråga statsrådet Andreas Carlson:

 

Vilka åtgärder avser statsrådet, inom sitt ansvarsområde, att vidta för att mycket 
svårt sjuka patienter ska kunna transporteras av närmaste räddningshelikopter 
när framkomligheten är begränsad på större vägar som E22:an?

………………………………………

Ewa Pihl Krabbe (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-01-19
Besvaras senast
2024-01-31 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


